
PROTOKÓŁ  Nr  XXXVII/2013 
z obrad sesji Rady Miejskiej 

odbytych w dniu  19 grudnia 2013r. 
 

Ad. 1. Otwarcie. 
 

W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2, o godz. 1000 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Chodczu – Danuta Warszawska dokonała otwarcia obrad 
XXXVII sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych, Burmistrza Chodcza – Kazimierza 
Sawińskiego, Skarbnika MiG Chodecz – Danutę Nowakowską, , kierowników jednostek 
budżetowych, kierowników zakładów pracy, sołtysów oraz pozostałe osoby obecne na sali. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 10 
 radnych na stan 14 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do 
podejmowania uchwał.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej w imieniu całej Rady wręczyła upominek dla uzdolnionego 
młodego człowieka Arkadiusza Rosiaka zamieszkałego Wola Adamowa za promowanie Gminy 
Chodecz na zewnątrz za artystyczne wykonywanie rzeźbień i wybitnego jego utalentowanie . 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przeszła do następnego punktu porządku obrad – 
przedstawiła proponowany porządek obrad sesji jak niżej. 
 
Proponowany  porządek  obrad: 

 
1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej  sesji, 

2.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
- przedłożenie informacji przez Burmistrza  Chodcza, 
- dyskusja, 

3.    Sprawozdania  o odbytych posiedzeniach stałych Komisji Rady Miejskiej w okresie  
       międzysesyjnym. 

- przedłożenie  sprawozdań  przez  Przewodniczących  Komisji, 
- dyskusja, 

4.    Uchwała  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz   
        na  rok  2013.  
         - przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – P. Skarbnik. 
         - opinia Komisji Budżetu i Finansów, 
         - dyskusja, 
        - podjęcie uchwały,  
5.    Uchwała w sprawie  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
       Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  na  2014 rok. 
         - przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – P. Kierownik MGOPS, 
        - opinia Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
        - dyskusja, 
        - podjęcie uchwały,  
6.     Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przesunięcie terminu odprowadzania do   



        budżetu Miasta i Gminy Chodecz nadwyżki środków obrotowych. 
        - przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – P. Kierownik ZGK Chodecz, 
        - opinia Komisji  Budżetu i Finansów , 
        - dyskusja, 
        - podjęcie uchwały,  
7.   Interpelacje i  zapytania radnych. 
8.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
9.  Zakończenie obrad sesji. 
 
Po przedłożeniu porządku obrad  Burmistrz Chodcza złożył propozycję o zajęcie stanowiska 
przez Radę Miejską w sprawie ulicy Alei Zwycięstwa. Ponieważ jedna Komisja Rady Miejskiej 
wskazuje na realizacje tego zadania, natomiast inne Komisje mówią aby nie  przeprowadzać 
modernizacji i wydzielać parkingu. W  związku z tym Rada  Miejska winna zająć stanowisko w 
tej kwestii. Odbyło się w tej sprawie jedno spotkanie i zakończyło  się na niczym. Chcąc 
rozmawiać z Panem Starosta muszę mieć akceptację Rady Miejskiej co dalej z tym tematem 
powiedział Burmistrz Chodcza. W nowym roku budżetowym musimy zająć się ulicą Aleja 
Zwycięstwa i parkingiem na niej. Burmistrz poprosił o wyznaczenie oddzielnego punktu w tej 
kwestii tak aby wystosowała i zajęła stanowisko Rada Miejska. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej Pan Wiesław Feliniak wskazał iż w  
dniu 15 października  br. podejmowała powyższy temat i wnioskowała do Burmistrza 
Chodcza o ponowne złożenie wniosku do Starostwa Powiatowego o podjęcie przebudowy 
ulicy Alei Zwycięstwa  z uwzględnieniem miejsc parkingowych. Chodziło o to aby zrobić 
konkretną dokumentację techniczną oraz uzgodnienia i warunki zabudowy itd.  Jako Komisja 
Rolna taki wniosek podnieśliśmy i przekazaliśmy do Burmistrza powiedział radny P. Feliniak. 
A teraz jako Rada w całości winniśmy zająć stanowisko i wydali opinię co do wniosku Komisji 
i przegłosowali to co powiedział P. Burmistrz. Dobrą rzeczą byłoby aby [przegłosować i aby 
Rada  wydała swoje stanowisko co do przedmiotowej sprawy.  
 
Radny Powietrzyński Kazimierz wskazał iż to wszystko rozegrało się na Komisji Budżetowej, 
była delegacja mieszkańców z ulicy Alei Zwycięstwa na czele z Panią Radczynią od Prawa, 
która  nie zamieszkuje w Chodczu i tak ta sprawa upadła. My z tej Komisji nie mieliśmy 
żadnych wniosków, robić , czy nie robić. Uważa radny Powietrzyński, że to co mówi radny 
Feliniak jest zasadne i podejmiemy stosowne stanowisko przez Radę ,aby Burmistrz i Starosta 
wiedzieli co dalej w tej kwestii działać. Jeżeli mówimy, że robimy to robimy. Ale potem żeby 
nie było, że Rada chciała ale zdajemy sobie sprawę z tego że będą protesty co do 
przebudowy tej ulicy. 
 
Pan Eugeniusz Nowakowski Urząd MiG  przygotowanie pełnej dokumentacji musi potrwać i 
być może więcej wyjaśnień pozwoli na to że protestów nie będzie ze strony mieszkańców. 
Ponieważ na tej ulicy jest możliwość pozostawienia pasa zieleni.  Podczas ostatnich opadów 
śniegu ulica al. Zwycięstwa była praktycznie nieprzejezdna. Parkujące samochody 
powodowały, że nie było możliwości dobrego odśnieżania. Przynajmniej na okres zimy  zakaz 
parkowania na ulicy tej. Przy tej ulicy jest kilka zakładów, ośrodki zdrowia jak i sklepy i 
niejednokrotnie trudny jest przejazd. 
 



Pani Czerniak Dorota zapytała się dlaczego mieszkańcy ulicy Al. Zwycięstwa całe 24 godziny 
parkują  samochody na tej ulicy skoro mają podwórza i garaże .  Przy  takim parkowaniu na 
ulicy staje się ona nieprzejezdna. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zwróciła się do radnych  aby do porządku obrad wprowadzić 
w pkt. 4 . temat Wyrażenie stanowiska przez Radę Miejską co do przebudowy ulicy Aleja 
Zwycięstwa w Chodczu.  
W związku z tym proszę o odnotowanie w porządku otrzymany pkt. 4 jako punkt wyrażający 
stanowisko Rady Miejskiej  co do przebudowy ulicy Alei  Zwycięstwa w Chodczu wraz z 
parkingami. 
 
Kierownik ZGK w Chodczu uważam, wskazał Pan Grzybowski, jeżeli będzie taka koncepcja , że 
parking będzie po jednej stronie tej ulicy to ta koncepcja upadnie, wystarczy że jedna osoba 
się sprzeciwi . Należy rozważyć inne rozwiązanie  przebudowy ulicy Al. Zwycięstwa, nieco 
droższe , ale  tak aby mieszkańcy jednej i drugiej strony ulicy byli zadowoleni. Przynajmniej 
należy się  zorientować w kosztach przebudowy tej ulicy poszerzając jezdnie o 1 m 
obustronnie. 
 
Eugeniusz Nowakowski na chwilę obecna należy podjąć temat w zakresie przebudowy tej 
ulicy , nie rozpatrując obecnie  kwestii  jaka to ma być przebudowa. 
 
Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję wokół tego tematu i zwróciła się do radnych z 
pytaniem, czy Rada Miejska wyraża zgodę aby wprowadzić do porządku obrad dzisiejszej 
sesji punkt „ Stanowisko Rady Miejskiej w  sprawie przebudowy  ulicy Al. Zwycięstwa „. 
Za – 10głosowało - jednogłośnie, przeciw – 0 wstrzymało -0. Przedmiotowy pkt. porzadku 
obrad został wprowadzony. 
Następnie Przewodnicząca Rady Miejski poddała pod głosowanie cały porządek obrad wraz z 
wprowadzona zmianą. Za głosowało – 10, przeciw – 0, wstrzymało -0. Porządek obrad został 
przyjęty jednogłośnie. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała następnie pod głosowanie przyjęcie protokołu z 
poprzedniej sesji, protokół był wyłożony w Biurze Rady do zapoznania. Radni podjęli 
głosowali, za jednogłośnie – 10 radnych, przeciwnych-0, wstrzymujących-0. Protokół został 
przyjęty. 
 

Ad. 2.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 Burmistrza  Chodcza – przedłożył informację z działalności za okres nie całego miesiąca. 
 Treść informacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję w powyższym temacie. Radni nie 
podnieśli dyskusji w tym punkcie, poczym Przewodnicząca Rady Miejskiej zamknęła.  
 

Ad. 3.    Sprawozdania  o odbytych posiedzeniach stałych Komisji Rady Miejskiej w 
okresie międzysesyjnym. 
 
W punkcie tym Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczących Komisji o 
złożenie sprawozdań ze swych działań w Komisjach. 
 
1. Komisja Rewizyjna – Zastępcza Przewodniczącego Szymurski Zbigniew, nieobecny P. 
Arkadiusz Koza. 



Komisja Rewizyjna odbyła jedno posiedzenie w okresie międzysesyjnym tj. 16.12.2013r. 
tematami były sprawy: analiza ściągalności przez ZGK w Chodczu i kontrola ściągalności i 
umorzeń podatków za I półrocze 2013r. oraz wydatków na administrację w Urzędzie M i G 
Chodecz od stycznia 2013r. do końca roku, oraz sprawy bieżące. 
Wnioski – zostały przekazane do Burmistrza Chodcza na piśmie. 
 
Komisja Budżetu i Finansów – Przewodniczący Kazimierz Powietrzyński powiedział iż odbyła 
jedno posiedzenie 12.12.2013. Tematem posiedzenia były zmiany do budżetu w roku 2013, 
oraz wyrażenia opinii w sprawie przesunięcia terminu odprowadzenia środków obrotowych 
przez Zakład Gospodarki Komunalnej. Pkt. Analiza projektu budżetu został przełożony na 
posiedzenie w nowym roku kalendarzowym. 
Co do przełożenia terminu środków obrotowych jest pozytywna. 
Co do zakupu śmieciarki i koparki Komisja wyszła z taką propozycją aby do tego zakupu 
dołożyć jeszcze 20 tys. zł. a Pan Kierownik ze swoich środków zakupi rębacz do drewna. 
Radni obiecali, że będą pracować nad przyszłorocznym budżetem tak aby znaleźć środki i 
dosprzętowić Zakład Gospodarki Komunalnej. I to jest to o czym Rada mówi już od dłuższego 
czasu, natomiast ze strony Urzędu nie mówi się nic na temat przekształcenia ZGK w Spółkę z 
o.o. z udziałem  finansowym Gminy. I radni chcą usłyszeć na ten temat co jest 
przygotowywane w tej kwestii. Komisja widzi, że nadszedł już czas aby dokonać poważne 
zmiany w ZGK w Chodczu, bo ktoś może oskarżyć nas o niegospodarność. Komunalna nie 
może brać udziału w przetargach jako zakład budżetowy . Stanowisko Komisji jest takie , aby 
przystąpić do prac nad zmianą ZGK Chodecz i przekształcić w Spółkę z o.o. 
 
Komisja Rolna i Infrastruktury Technicznej-radny Feliniak Wiesław powiedział, iż Komisja 
odbyła jedno posiedzenie w dniu 3 grudnia 2013r. posiedzenie było wywołane koniecznością 
zmiany co do wykorzystania środków finansowych przeznaczonych na drogi w 2013r. Głośno 
było mówione aby zakupić gruz na drogi , sprawy przybrały inny obieg. Gruz jest do zakupu, 
ale zaszły zmiany więc na Komisji poczyniono inne ustalenia aby te środki wykorzystać 
jeszcze w tym roku i uzgodniono żeby je wykorzystać w tym roku na rzeczy takie jak : wiaty 
przystankowe, zapłacenie za znaki z nazwami miejscowości. W pierwszej kolejności będą 
wprowadzone znaki od Gminy Choceń – sołectwa Brzyszewo i zapłacić odcinek chodnika 
który będzie wybudowany  odcinek chodnika przy cmentarzu, ubezpieczenie dróg gminnych 
jak również rozgraniczenie działek. 
 
Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska – Przewodniczący Stempczyński Jerzy przekazał 
iż komisja odbyła jedno posiedzenie w dniu 17.12.2013r. Komisja zajmowała się Programem 
Profilaktyki Alkoholowej i Narkomanii. Rozpatrzono pismo  z prośba o dofinansowanie na 
wyjazd na stoły wigilijne w kwocie 400 zł. Ponadto wstępnie wysłuchano założeń co do 
imprez kulturalnych w roku przyszłym. Również rozmawiano na temat znaków z nazwami 
miejscowości, brano udział w spotkaniu na temat likwidacji przystanku PKP w miejscowości 
Kaliska Kujawska. Zbierano podpisy przeciwstawne temu stanowisku i zobaczymy co się 
będzie dalej działo. Ponadto z Panią  Wilińską P. Stempczyński brał udział w przetargu na 
wybór banku na kredyt konsolidacyjny. W przetargu brały udział dwa banki wygrał Bank 
tańszy o 70 tys. zł. od Banku Spółdzielczego.  
 
Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – Przewodniczący Grażyna Wilińska przekazała, iż  
w kresie międzysesyjnym Komisja spotkała się dwa razy. Pierwszy raz była to analiza 



wyników egzaminów zewnętrznych w szkołach prowadzonych przez Gminę tj. SP i 
Gimnazjum, oraz wprowadzono pkt. dotyczący zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w 
Zalesiu.  Pan Burmistrz przygotował intencyjny projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji 
powyższej placówki . Zgodnie z wytycznymi co do oszczędności w naszej Gminie, jest zamiar 
likwidacji szkoły w Zalesiu. Na to spotkanie przyszła Rada Rodziców wraz z pismem , które 
zostało przekazane do Burmistrza. Rodzice zdają sobie sprawę z tego że zmniejsza się liczba 
uczniów sukcesywnie każdego roku. Ale nie mniej uważają ,że za wcześnie tą szkołę zamykać. 
Podnoszą w piśmie że poprzednie szkoły zamykano przy liczbie dzieci 28 lub  32. A w Zalesiu 
obecnie jest 58 uczniów. Również podnoszą sprawę że w programie oszczędnościowym 
przewidziane są dwie szkoły do likwidacji. W obecnej chwili toczy się sprawa nad  SP 
Zalesiem natomiast  nie nad  SP Cettami. Rodzice pytali się jakie będzie przeznaczenie 
budynku po tej szkole. Pani dyrektor szkoły i rodzice sugerują aby etapami wygaszać tą 
placówkę,  nie od razu  zamykać całkowicie.  Podnosili również sprawę dowozu uczniów jak i 
odprawki dla nauczycieli . Dyrektor  SZPO w Chodczu podnosił sprawę  modernizacji linii 
energetycznej w budynku ponieważ jest bardzo stara i zużyta. Wskazane jest aby szukać 
nowych środków unijnych na modernizację tego obiektu.  
Drugie spotkanie Komisji było wymuszone pismem co do  zorganizowanej imprezy „Ryba z 
LGD”. Było ze strony Komisji zastrzeżenie że późno się dowiedziano o organizowaniu takiej 
imprezy. Mało było informacji kiedy ma się odbyć ta impreza.   Mieszkańcy Chodcza mówili, 
że zbyt późno się dowiedzieli o tej imprezie. Impreza na pewno ładna, jednakże mało ludzi z 
niej skorzystało. Komisja napisała wniosek do Przewodniczącej o zwrócenie uwagi, aby 
imprezy tego typu były szerzej informowane. Wiadomym dla Komisji było ,że impreza 
przedmiotowa  nie była organizowana przez Urząd Miasta i Gminy Chodecz.  
 Burmistrz  Chodcza udzielił odpowiedzi co  do  zorganizowanej imprezy w której zawarł iż 
wystąpił konflikt w sprawie.  
Pani Wilińska zwróciła się do Burmistrza Chodcza o udzielenie odpowiedzi na sesji o jakim 
konflikcie jest mowa. 
Jedno  pismo zostało wysłane do dyrektora SZPO w Chodczu a drugie do Burmistrza z 
zapytaniem o wyjaśnienie zorganizowanej imprezy  z zakresu unijnego LGD „Ryby”. Dyrektor 
poinformował Komisję iż nie posiada wiadomości na temat przedmiotowej imprezy, 
placówka oświatowa na prośbę P. Burmistrza udostępniła plac przed szkołą.   
Równie ciekawe pismo Komisja  otrzymała od P. Burmistrza powiedziała Pani Wilińska.  
Pan Burmistrz odpisuje, że nie ma możliwości udzielenia odpowiedzi na pytanie zawarte w 
przesłanym piśmie. Również informuje Komisję, że z treści pisma wynika, że sprawa dotyczy 
konfliktu  pomiędzy Komisją a Stowarzyszeniem. 
Stąd pytanie  Przewodniczącej Komisji, o jakim konflikcie się mówi. 
Burmistrz Chodcza  odpowiedział, iż powstał z tego temat na całe województwo, że my 
skarżymy na LGD do Marszałka Województwa. Pod pismem przesłanym podpisała się Pani 
Przewodnicząca, że impreza się nie udała. Z tą sprawą można  powiedzieć , że to śmiech na 
sali. My jako Gmina nie jesteśmy do rozliczania  LGD za udane bądź nie udane imprezy . 
Obecnie wszystkie organizowane imprezy  przez  LGD są  pod lupą , a Chodecz w 
szczególności,  otrzymuje tylko kreskę co do zorganizowania  imprezy , podziękował 
Burmistrz za taką przysługę. 
Radna Wilińska zapytała się jaki tu występuje konflikt. Jest tylko prośba aby informacja o 
projektach i imprezach organizowanych przez LGD była wcześniej informowana i 
nagłaśniana. Uważa radna, że to pismo w formie odpowiedzi to jakaś złośliwość. Czy radni 
nie mają prawa  zapytać się lub poprosić co będzie organizowane. Wyszło na to, że w 



Chodczu coś się odbyło o czym nikt nie wie. I nikt nie potrafi odpowiedzieć co to była za 
impreza.  
Burmistrz powiedział, Pani Przewodnicząca Rady  Miejskiej  wie o imprezie , brała w niej 
udział aktywny. 
Pani Przewodnicząca odpowiedziała iż taki brała udział, że córka Przewodniczącej śpiewała 
na tej imprezie. Zjadła rybę i poszła do domu. 
Pani Wilińska  Grażyna wskazała iż nie ocenia zorganizowanej imprezy, tylko Chodecz nie jest 
gorszym sortem ludzi jak pozostałe Gminy. Jeżeli ktoś coś u nas robi bardzo się z tego 
cieszymy.  Ale większe byłoby zadowolenie gdyby społeczeństwo wiedziało  o organizowanej 
imprezie.  Wiele osób gdyby wiedziało, przyszłoby na tą imprezę. Komisji chodziło tylko o to 
aby wcześniej były rozwieszane plakaty o danej imprezie, aby społeczeństwo było wcześniej 
poinformowane i mogło wziąć udział . A tak mieszkańcy o  imprezie nie wiedzieli. 
Burmistrz odpowiedział, takie zapytania do Burmistrza, czy zdaje sobie P. Przewodnicząca co 
Pani mówi?  
Radna Wilińska Grażyna , napisałam pismo do P. Burmistrza bo myślałam, że najważniejsza 
osoba na terenie MiG to wie co się na terenie dzieje. To nie ze złośliwości tylko chodziło o 
nazwe, co to była za impreza. Przewodnicząca Komisji powiedziała iż jest to żenujące. 
Pani Dorota Czarniak – sołtys powiedziała iż tego dnia młody człowiek biegał z plakatami i 
zapraszał na rybę. 
Burmistrz  odpowiedział  iż  LGD poinformowało że będzie impreza i to wszystko. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zwróciła się z zapytaniem, ponieważ Komisje sugerowały, a 
szczególnie Komisja Budżetowa, kiedy będzie Pan prowadził  działania w  sprawie związanej z 
przekształceniem  Zakładu Gospodarki Komunalnej w spółkę. 
Burmistrz odpowiedział iż na temat spółki powie Pan Henryk Grzybowski Kierownik ZGK. 
 
Grzybowski Henryk wskazał, iż musi być w pierwszej kolejności wywołany projekt uchwały w 
sprawie likwidacji zakładu budżetowego: Zakład Gospodarki Komunalnej w celu zawiązania 
jednoosobowej spółki  Miasta i Gminy Chodecz z ograniczoną odpowiedzialnością.  
Przedłożenie przedmiotowego projektu pod obrady sesji i dalsze następstwa to już zależą od 
Rady Miejskiej.                                                                                                                                                                  
Pan Eugeniusz Nowakowski odpowiedział iż ma wynotowane sprawy podnoszone na 
posiedzeniach Komisji i udzieli wyjaśnień co do powyższego. 
- kwestia oznaczenia kierunków miejscowości, Urząd Miasta i Gminy Chodecz wystąpi do 
Starostwa Powiatowego – Zarząd Dróg  Powiatowych o powyższą sprawę. Prośba jest do 
radnych, sołtysów aby wskazać brakujące znaki i wówczas pismo wyśle się o większą ilość, 
bądź wytypować jedna drogę o całościowego oznakowania znakami drogowymi. 
-  oznakowanie wsi to wyglądałoby inaczej  to koszt Brzyszewa będzie  się wahał w granicach 
5-6 tys. zł. Można napisać na tablicach nazwy miejscowości dwustronnie. Znak musi stać na 
dwóch słupach i tablica umocowana na dwóch uchwytach i to powoduje tak wysokie koszty. 
Ponadto ustawienie każdego ze znaków wymaga zmian organizacyjnych. Nie można postawić 
sobie dobrowolnie znaki, bez względu czy to jest droga wojewódzka, powiatowa czy gminna. 
Zmiany organizacji związane z ustawieniem znaków będzie wymagało środków finansowych i 
dopracowania całokształtu tych spraw. Wprowadzenie oznakowanie to nie tylko koszty 
znaków ale też zmiany organizacyjne.  Pan Nowakowski wypowiedział się iż jest to sprawa do 
przemyślenia. 
- wiaty przystankowe są robione przez Zakład Gospodarki Komunalnej i będą montowane w 
miejscach wyznaczonych do tego, 



-  ubezpieczenia dróg gminnych wystąpiono do ubezpieczycieli z zapytaniami odnośnie 
ubezpieczenia dróg, można powiedzieć , że warunki są niekorzystne, jeśli drogi będą 
ubezpieczane to przy indywidualnym ubezpieczeniu samych dróg to będzie bardzo 
kosztowne, w związku z tym po zasięgnięciu opinii z gmin sąsiednich to występują gminy do 
firm brokerskich o kompleksowe przygotowanie ofert zarówno ubezpieczenia mienia gminy  
ruchomego jak i nieruchomego z przedstawieniem ofert kilku firm ubezpieczeniowych. To 
nie jest tak że się rozmawia z  agentem ubezpieczeniowym tylko z brokerem, przygotowują 
kilka ofert i jest możliwość wybrania stosownej firmy.  Będzie można to rozważyć na Komisji , 
bo sam Burmistrz nie podejmie decyzji. 
- oświetlenie drogowe , odnosząc się do artykułu w gazecie Tu i Teraz to, w ubiegłym roku 
została podpisana umowa dwuletnia przez Urząd MiG i jest nieznacznie wyższa niż te 260 zł. 
za 1mgh natomiast kilkadziesiąt procent niższa niż zostało podane w gazecie od tych 460. Dla 
Gmina ta obecna umowa jest dla MiG Chodecz bardziej korzystna i można to sprawdzić. 
 
Szymurski Zbigniew – wskazał iż trzy razy było interweniowane o znak z napisem Kubłowo 
Małe i sprawa się toczy już od lutego. 
 
P. Nowakowski odpowiedział iż zostanie uzupełnienie oznakowania kompleksowo zrobione. 
Uważa że  właściciele dróg winni dbać o oznakowanie dróg. 
 
Burmistrz Chodcza odpowiedział w sprawie dofinansowania Koła Gospodyń Wiejskich na 
wyjazd na stoły wigilijne. Przekazano środki finansowe na przejazd w kwocie 400 zł. 
 
Radna Kwiatkowska Ewa zwróciła się z zapytaniem, czy jest to logiczne jeżeli otrzymują te 
Panie z KGW delegację za wyjazd to dlaczego występują o środki na przejazd autokarem. 
 
Radny Powietrzyński Kazimierz wskazał iż sprawa zostanie skierowana na posiedzenie 
Komisji Budżetu i Finansów. 
 
Radna Wilińska Grażyna wskazała iż były wnioski z Komisji Oświaty i ma udzielone 
odpowiedzi na piśmie. Ponadto otrzymaliśmy odpowiedź od  ZOPO w sprawie kosztów 
odprawek nauczycieli oraz dowóz uczniów do SZPO w Chodczu. Jednocześnie udzielono 
odpowiedzi co do wysokości opłacanych czynszów od osób zamieszkujących w SP Zalesie. 
 
Burmistrz Chodcza odpowiedział iż odnośnie likwidacji SP Zalesie będzie uchwała w sprawie 
zamiaru likwidacji i wówczas zobaczymy, jaka  będzie decyzja. Nie przewidzimy co będzie 
dalej  . 
 
 
4.  Stanowisko Rady Miejskiej w sprawie przebudowy  ulicy Al. Zwycięstwa w Chodczu. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję co do powyższego punktu.  
Radny Powietrzyński Kazimierz powiedział, nie ma co przedłużać tego tematu i wiele 
dyskutować. Jeżeli chodzi o ta ulice to są dwie możliwości, zakaz  całkowity parkowania i 
postoju pojazdów samochodowych, bądź przebudowa tejże ulicy z miejscami parkingowymi. 
Nie ma co rozszerzać  dyskusji nad tym  punktem tylko poddać pod głosowanie w celu 
wyrażenia stanowiska przez Radę Miejską. 



 
Radna Wilińska Grażyna, powiedziała iż nie będzie głosowała za projektem przebudowy ulicy 
Al. Zwycięstwa z tego względu , że jestem z Chodcza  wybraną osobą i wiele osób prosiło aby 
nie głosować za przebudową tej ulicy. Należy uszanować stanowisko mieszkańców tej ulicy. 
Jest demokracja i radna Wilińska ma prawo zając takie stanowisko podkreśliła. Wskazała 
dalej iż stanowisko radnej jest przeciwne. 
 
Radny Jerzy Stempczyński, wskazał iż najkorzystniejszym wyjściem tak jak wskazał Pan 
Grzybowski byłaby obustronna przebudowa tej ulicy.  
 
Radna Kwiatkowska Ewa wskazała aby nie przeciągać dyskusji nad tym punktem. Wniosek 
złożony przez Komisję Rolna jest najbardziej trafnym sformułowaniem do przegłosowania i 
wyrażenia stanowiska przez Radę Miejską. Zaproponowała aby treść wniosku przegłosować.  
 
Radny Biernacki powiedział, iż nie ma mowy jak to ma być zrobione i za jakie pieniądze , 
tylko ma być przebudowa przeprowadzona tak aby było dobre dla społeczeństwa ogólnie. 
 
Przewodnicząca poprosiła o odczytanie wniosku z posiedzenia Komisji Rolnej i jego treść 
przyjąć w głosowaniu do realizacji. 
Przewodniczący odczytał treść wniosku który brzmiał –  Komisja wnioskuje  o ponowne 
wystąpienie do Starostwa Powiatowego o przygotowanie dokumentacji i przebudowę ulicy 
Al. Zwycięstwa. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała powyższy wniosek pod głosowanie. Kto z radnych 
jest za poparciem powyższego wniosku . 
Za głosowało – 9, przeciw – 1, wstrzymujących – 0. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż wniosek został poparty i zwróciła się do 
Burmistrza o przeprowadzenie konkretnych rozmów w przedmiotowej sprawie. 
 

Ad. 5.   Uchwała  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i 
Gminy Chodecz  na  rok  2013.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głos Pani Skarbnik MiG Chodecz. 
Pani Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz przedłożyła informację w przedmiotowej sprawie. 
Treść stosownej uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Ponadto Pani Skarbnik powiedziała iż budżet nie jest czymś stałym lecz w trakcie jego 
realizacji w ciągu roku następują zmiany i tak również w tym przypadku propozycje 
Burmistrza są następujące: 
 
-  wpływy na przeciwdziałanie alkoholizmowi i narkomanii, 
- przeznaczenie na odprawy nauczycieli, 
- dotacja na drogi publiczne powiatowe, (zimowe utrzymanie dróg powiatowych) – rok 2013. 
- zakup energii i wody, ogrodzenie placu zabaw w Chodeczku, 
- zakup oleju opałowego Posterunek Policji w Chodczu, 
- zmniejszenie planu wydatków na oświetlenie na dofinansowanie zakupu na koparkę, 
 
Skarbnik Miasta i Gminy zwróciła się do Rady Miejskiej o zatwierdzenie powyższych zmian. 



Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów powiedział iż powyższe zmiany to zmiany 
kosmetyczne w kończącym się budżecie roku 2013. A także pozwalające na ostatnie zakupu i 
płatności kończącego się roku. 
Dyskusja – radni nie wnieśli żadnej dyskusji. 
 
Pani Grażyna Wilińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w 
przedmiotowej sprawie. Projekt został poddany pod głosowanie. Za głosowało – 10 radnych, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała Nr XXXVII/192/13 została podjęta i 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 6.    Uchwała w sprawie  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  na  2014 rok. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu  Kierownikowi MGOPS w Chodczu Pani 
Irenie Grabowskiej. 
 
Kierownik MGOPS Pani Irena Grabowska przedłożyła  Gminny Program Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  na  2014 rok. 
Treść programu stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Radny Stempczyński przedłożył opinię Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, która 
jest pozytywna . Program opracowany jest dość szczegółowo, zawiera wiele danych i jest 
zaplanowanych wiele imprez na rok przyszły, a w roku 2013 organizowane, były imprezami 
udanymi . 
Dyskusja – radni nie podnieśli dyskusji w powyższym temacie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej  odczytała projekt uchwały w  sprawie  Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 
Narkomanii  na  2014 rok. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za przyjęciem głosowało – 
10 radnych, przeciw – 0, wstrzymujących -0. Uchwała Nr XXXVII/193/13 została podjęta i 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad.  7.  Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przesunięcie terminu 
odprowadzania do   budżetu Miasta i Gminy Chodecz nadwyżki środków obrotowych. 

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu  Kierownikowi ZGK  w Chodczu Panu 
Henrykowi Grzybowskiemu. 
Pan Henryk Grzybowski powiedział iż Zakład Gospodarki Komunalnej w Chodczu zwraca się z 
ponowna prośbą o przełożenie terminu odprowadzenia do budżetu Gminy  nadwyżki 
środków obrotowych w wysokości 148.158,63 zł. do dnia 31 grudnia 2014r. Wskazał i 
powyższy temat był omawiany na Komisji Budżetowej jak również na Komisji Rewizyjnej. 
Kierownik powiedział iż z  powodu braku środków obrotowych oraz zadłużenia  lokatorów i 
odbiorców usług Zakład Gospodarki Komunalnej w Chodczu zwraca  się z prośbą o 
przedłużenie terminu wpłaty nadwyżki środków obrotowych na kolejny rok tj. do 31 grudnia 
2014 roku. 
Opinia Komisji Budżetu i Finansów, Przewodniczący powiedział iż nie ma wyjścia w tej 
sytuacji i trzeba wyrazić zgodę na przesuniecie terminu.  Wskazał P. Powietrzyński iż ZGK 
podejmuje jakieś działania w zakresie ściągalności zadłużeń za mieszkania. Tak to wygląda w 



tym kraju że obrońców jest bardzo wielu. Co z tego że jest sprawa sądowa, jak nie ma 
możliwości ściągalności ponieważ w tych mieszkania w zasadzi mieszkają ludzie biedni albo 
wycwanieni i nie płacą. 
Przewodniczący przekazał iż opinia co do powyższego jest pozytywna. 
Ponadto powiedział, iż na Komisji przekazano, żeby Kierownik wystosował na piśmie jakie ma 
potrzeby w usprzętowieniu, tak aby doposażyć ten zakład pod warunkiem że nastąpi jego 
przekształcenie. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję – radni nie podjęli dyskusji. 

Wiceprzewodnicząca rady Miejskiej  odczytała projekt uchwały w  sprawie  wyrażenia 
zgody na przesunięcie terminu odprowadzania do   budżetu Miasta i Gminy Chodecz 
nadwyżki środków obrotowych. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za przyjęciem głosowało – 
10 radnych, przeciw – 0, wstrzymujących -0. Uchwała Nr XXXVII/194/13 została podjęta i 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 8.   Interpelacje i  zapytania radnych. 
 
Radny Kazimierz Powietrzyński zwrócił się z zapytaniem – strategii na lata 2014-2022, będzie 
to nowe rozdanie środków unijnych, będą to pieniądze na inne cele, to mają być wyższe 
technologii, gdzie sama Gmina nie będzie miała możliwości pozyskania środków 
finansowych. Co ogólnie się dzieje w tej sprawie, że maja powstawać duże  metropolie, 
Pytanie takie, czy idziemy z Włocławkiem za pozyskaniem środków, bo jeśli zostaniemy sami 
to nas niema powiedział radny. Czy w Gminie opracowywany jest jakiś projekt strategii na 
lata 2014-2022. To są takie sprawy, że należy o tym głośno mówić. 
 
Burmistrz Chodcza  Miasto Włocławek idzie z tymi Gminami, które przylegają do Włocławka, 
a ma powstać Grupa Lubieńska łącznie znasza Gminą ale to wszystko to mżonki. A wiemy  
generalnie że tych pieniędzy jest mniej i naprawdę jest temat ciężki. 
 
Przewodnicząca Rady wskazała, że Gminy robią tak ,że będą przynależały do dwóch tworów 
aby zdobyć jakieś pieniądze. Wskazała że trzeba uczestniczyć na spotkaniach na których są 
ważne osoby i trzeba podejmować szybkie decyzje.  
 
Pan Nowakowski Eugeniusz powiedział iż w powyższym temacie decyzje zostały podjęte 
przez Gminę Chodecz i z tego co się orientuje to  Burmistrz zgłosił akces do prac w Grupie 
prowadzonej przez P. Starostę i jest kwestia wyznaczenia terminu przez Starostę i nap weno 
Gmina Chodecz będzie uczestniczyła w tych spotkaniach . Po tym zostało również ustalone z 
Miastem Włocławek i radni zdecydują czy Gmina będzie uczestniczyć w tych programach. 
Jeśli miasto Włocławek będzie zainteresowane współpracą z nami to na pewno Gmina 
będzie uczestniczyć. Natomiast nie do końca jest prawda, że zostały podjęte jakieś decyzje. 
Jest pismo o zintegrowanych inwestycjach terytorialnych i tworzy się grupa inicjatywna pod 
przewodnictwem Pana Starosty. Akces przystąpienia do tej Grupy Burmistrz złożył.  
 
Przewodnicząca powiedziała iż w takim spotkaniu uczestniczyła z radną Wilińską i 
powiedziano że już niektóre Gminy przystąpiły do udziały z Prezydentem Włocławka i maja 
prawie 90% pewności że będą w tej Grupie należeć. Wówczas Burmistrz nie uczestniczył był 



na chorobowym i reprezentował Gminę Robert Drzewiecki i upomniał nas Starosta 
Włocławski, dlaczego nikt nas nie reprezentuje osoba decyzyjna. 
Radny Jerzy Stempczyński wskazał iż ten pomysł z ubezpieczeniem dróg jest dobry i należy 
ubezpieczenia kontynuować. Ponadto zwrócił się z zapytaniem czy trybuna uszkodzona przez 
powalone drzewo będzie odnowiona, oraz czy sprawa zejścia do jeziora będzie 
kontynuowane, tak aby po nowym roku można było spokojnie to kąpielisko modernizować. 
 
Pan Nowakowski – kwestia trybuny to wysłane pismo do Wojewody z prośba o pomoc, czy 
dostaniem środki na ten cel, a jeżeli nie to stadionie będzie dopuszczony do użytku. 
Przynajmniej zabezpieczyć te uszkodzenia, wyłączyć cała trybunę z użytkowania jak zaczną 
się rozgrywki. Druga sprawa to zejście nad jezioro, obecnie to etap rozgraniczenia drogi i 
umowa na realizacje do wykonania. 
 
Burmistrz Chodcza wskazał iż były takie zakusy aby pieniądze oddać do Gminy Choceń. Był 
Pan Wójt Chocenia na Komisji jednej i drugiej aby te pieniądze przekazać dla Chocenia, ale 
Burmistrz nie poddał się temu tematowi i udała się sprawę doprowadzić do końca z 
sukcesem dla Gminy Chodecz.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zwróciła się z zapytaniem , czy zostały przekazane pieniądze 
dla Pana Marcina Wojciechowskiego który reprezentował Radę  w Sądzie . Powiedziała iż 
Burmistrz zaskarżył Miasto i Gminę Chodecz, żeby uzyskać odszkodowanie około 46 tys. zł. za 
obniżenie Burmistrzowi wynagrodzenia. Podkreśliła , że Sąd przyznał rację Miastu i Gminie 
Chodecz, że słusznie obniżono wynagrodzenie. I trzeba teraz zapłacić Radcy Prawnemu za 
jego pracę tj. 1230,zł. tak Jak Burmistrz zatrudnia prawników do różnych spornych spraw. 
Zapłata jest w dwóch transzach, pierwsza transza została zapłacona bo została podpisana 
przez P. Sekretarza. Ale drugą transzę nie chce Burmistrz podpisać, bo jak twierdzi  uchwała, 
którą Rada podjęła dając P. Mecenasowi pełnomocnictwo jest zła. Wskazała iż. Art. 92 
ustawy o samorządzie gminnym mówi wyraźnie, że Nadzór Wojewody ma 30 dni na ocenę , 
czy uchwała jest zgodna z prawem czy też nie. Do tej pory Nadzór nic w tym kierunku nie 
zrobił i żadnej informacji nam nie udzielił. Ponadto Pani Mecenas Kaniewska podpisała się 
własnoręcznie i potwierdziła w telefonicznej rozmowie, że Mecenas odpowiada pod tym 
względem i ta uchwała jest zgodna z prawem. Dlaczego nie jest zapłacona druga transza 
zgodnie z umową którą Rada Miejska zawarła z Mecenasem Marcinem Wojciechowskim. 
Zwróciła się Przewodnicząca Rady o udzielenie odpowiedzi w tej kwestii. 
 
Burmistrz Chodcza odpowiedział, kończy Pani administrację z dziedziną prawa i dziwne, że 
nie zna Pani podstawowych spraw, a mianowicie Przewodnicząca Rady nie reprezentuje 
Gminy i nie miała Pani prawa podpisywania umowy z Mecenasem kiedy nie jest Pani 
upoważniona do tego. Dzisiaj  Pani otrzyma odpowiedź prawną od Mecenasa który 
reprezentuje Burmistrza i wszystko będzie wyjaśnione pod względem prawnym. Mecenas 
stwierdził iż ta umowa była  nieważna. I wszystko będzie Pani miała jasne, rzeczywiście zna 
Pani prawo? 
 
Przewodnicząca Rady  powiedziała, iż w obecnej sytuacji to żal Pani Mecenas Kaniewskiej, bo 
Pan Burmistrz podważył obecnie swojego zatrudnionego Mecenasa, w takim razie jest zły 
Mecenas zatrudniony. Pan zatrudnił Mecenasa jako Pan Kazimierz Sawiński, ale nie organ 
jako Burmistrz Chodcza. Pan Burmistrz prowadzi sprawę cywilna ale nie jako Burmistrz 



Chodcza. Pan jako Burmistrz powinien podpisać transzę a później skarżyć się w sprawie 
cywilnej. 
 

Ad. 9.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
P. Nowakowski Eugeniusz  zwrócił się do Państwa sołtysów w sprawie wywieszenia 

obwieszczeń w sprawie demontaży pokryć dachowych eternitem zawierającym azbest. 
Można powywieszać i również ogłoszenia  powywieszać na tablicach ogłoszeń i miejscach 
ogólnie dostępnych dla mieszkańców sołectwa.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej przekazała jakie do Rady wpłynęły pisma a 
mianowicie: 

- pismo mieszkańców Zalesia i Kubłowa w sprawie likwidacji przystanku PKP w Kaliska 
Kuj. Zostały podjęte działania, 

- pismo od Kół Gospodyń Wiejskich do reprezentowania w Toruniu, dofinansował 
Burmistrz  wyjazd na stoły powiatowe w Smólniku, 

- pismo w sprawie podłączenia sieci wodociągowej, kilka pism wpłynęło w tej 
sprawie, 

-dzisiaj odbyło się szkolenie do sołtysów z przedstawicielem KRUS, 
- pismo w sprawie Pikniku ze zdrowa Ryba, 
-pismo RIO w sprawie zgłoszenia do NIK i przeprowadzenie kontroli co do oczyszczalni 

ścieków, 
- trzy pisma w sprawie inwestycji w OSP na terenie Gminy Chodecz,(Cetty, Łania, 

Chodecz), 
Przekazała Przewodnicząca Rady życzenia od Zarządu i zawodników Zgoda, 

Kombatanci, SZPO w Chodczu, Dyrekcja i personel AL.-Medic. 
Radny J. Stempczyński w imieniu P. Wiliński zaprosił na tradycyjny wieczór kolęd, 

który odbędzie się w piątek w Zespole Szkół w  Chodczu o godz. 19,oo 
 
Przewodnicząca przekazała zaproszenie od MGOPS – zapraszają  radnych jak i 

sołtysów w dniu 7 .01.2014r.na  spotkanie opłatkowe godz. 11.oo. 
 
Burmistrz zaprosił wszystkich uczestniczących w obradach sesji na spotkanie 

sylwestrowe na Plac Kościuszki, będą wystrzelone petardy.  
Burmistrz złożył życzenia od Kierownictwa wspólnie – zdrowych , Wesołych Świąt. 
Przewodnicząca w imieniu Rady złożyła również życzenia świąteczne, tak aby ten 

2014 był  lepszy jak ten 2013r. 
 
Ad. 10.  Zakończenie obrad sesji. 

Przewodnicząca  wypowiedziała „ zamykam obrady XXXVII sesji Rady Miejskiej w Chodczu. 
 
Protokołowała: 
E. Pawlak. 

 
 
Przewodniczący 

   Rady Miejskiej 
        Danuta Warszawska. 



 
  
 


